
شوراي المپيك آسيايي و حمايت از ايران
سفر رئيس شوراي المپيك آسيا به ايران فرصت خوبي بود تا مقامات 
ورزش كشور رايزني هاي لازم را براي حل چالش هاي خود در قاره كهن 
انجام دهند، رايزني هايي كه با استقبال شيخ احمد مواجه شده است. 

در سال هاي اخير ورزش ايران رشدي قابل توجه را تجربه كرده است، به 
طوري كه در رشته هايي كه روزگاري اميدي به افتخارآفريني نداشتيم 
در تورنمنت ه��اي معتبر مدال هاي ارزش��مندي را كس��ب كرده ايم. 
دووميداني، تيراندازي، قايقراني، ووش��و و كاراته از جمله رشته هايي 
هستند كه اين روزها اميد زيادي به مدال آوري آنها داريم. با اين حال 
اين روزه��ا موفقيت در عرصه هاي بين المللي علاوه بر س��عي و تلاش 
ورزش��كاران به فاكتورهاي ديگري نيز نيازمند است. روابط حسنه با 
مسئولان كميته هاي بين المللي يكي از فاكتورهاي مهمي است كه در 

شرايط حساس مي تواند مشكل گشا باشد. 
حضور شيخ احمد در كشورمان نويد روزهاي بهتري را در ورزش مي دهد. 
همانطور كه اشاره شد به دليل لابي هاي پشت پرده بارها حق ورزش ايران 
ضايع شده. از دست دادن چند امتياز ميزباني در واليبال از جمله اين موارد 
است. همين اتفاقات پشت پرده موجب مي شود كه كشورهاي رقيب براي 
از ميدان به در كردن ورزش ايران دست به هر كاري بزنند. منتها به دست 
آوردن چند كرسي مهم در قاره كهن مي تواند اعمال نفوذها را به حداقل 
برساند. شوراي المپيك آسيايي به عنوان مهم ترين نهاد ورزشي اين قاره 
شناخته مي شود، نهادي كه در مواردي دردسرهاي زيادي هم براي ما به 
وجود آورده است. با وجود اين سفر نفر اول اين شورا به تهران و مذاكرات 

سازنده با مقامات كشورمان را بايد به فال نيك گرفت. 
خوشبختانه اثرات مثبت مذاكرات فوق خيلي زود نمايان شد. تصويب 
امتياز ميزباني ايران در بازي هاي غرب آسيا خبر خوشي بود كه شيخ 
كويتي آن را تأييد كرد. علاوه بر اين رئيس شوراي آسيايي بر حمايت 
بي چون و چرا از ورزش كش��ورمان تأكيد كرد. نقش مؤثر و س��ازنده 
ورزشكاران ايراني در مس��ابقات بين المللي بر كسي پوشيده نيست و 
حتي شيخ احمد نيز اش��اره اي به آن داشته است. از طرفي كشورهاي 
غرب آسيا اميدوارند با هرچه بيشتر شكوفا ش��دن ورزش ايران نقش 

مؤثرتري در ورزش جهان داشته باشند. 
پيش��رفت روزافزون ورزش بانوان از ديگر نكاتي بود كه شگفتي رئيس 
شوراي آسيا را به همراه داش��ته است. ورزشكاران زن كشورمان به رغم 
بسياري از كارشكني ها پا به پاي ورزشكاران مرد در عرصه هاي مختلف 
حاضر مي شوند، در شرايط بعضاً نابرابر از رقبا پيشي مي گيرند و مدال 
افتخار را از آن خود مي كنند. رش��د چشمگير بانوان نقطه عطفي است 
كه حتي مخالفانمان نيز قادر به انكار نيستند. حفظ حجاب اسلامي و 
موفقيت در ورزش حرفه اي افتخاري است كه نمي توان به راحتي از كنار 
آن رد شد. تلاش مسئولان كشورمان براي تأييد لباس بانوان محجبه از 
سوي فدراسيون هاي جهاني همچنين راه را براي بانوان مسلمان ساير 

كشورها نيز هموار كرده است. 
وجود استعدادهاي ناب ورزشي، شور و اشتياق مردم ايران به ورزش و 
پيشرفت روزافزون از مهم ترين عللي است كه شيخ احمد را مجاب به 
حمايت از ورزش كشورمان مي كند. اگرچه تعريف و تمجيد هاي او از 
امكانات سخت افزاري ما شبيه يك تعارف بود اما رئيس شوراي المپيك 
آس��يا نيز به خوبي مي داند ظرفيت بالاي ايران چ��ه نقش مهمي در 
پيشرفت ورزش قاره داشته است. اميدواريم مسئولان ارشد كشورمان 
به بهترين شكل ممكن از حضور شيخ احمد استفاده كرده و رايزني هاي 

لازم را براي حل چالش ها انجام داده باشند. 

بيونكري ها يك قدم تا سه گانه قهرماني
يوونتوس با برتري دو بر يك مقابل لاتزيو چهارشنبه شب گذشته موفق 
شد با قهرماني در جام حذفي دومين جام فصل را نيز با موفقيت به دست 
آورد تا حالا در آستانه كسب سه گانه باشد. آنها پس از كسب قهرماني در 
كالچو و جام حذفي، حالا چشم به ليگ قهرمانان اروپا دارند، جامي كه 16 
خرداد در برلين براي كسب آن بايد با بارسا بجنگند. در فينال جام حذفي 
ايتاليا، در دقيقه چهار استفان رادو موفق شد لاتزيو را پيش بيندازد ولي در 
ادامه، كيه ليني بازي را به تساوي كشاند تا كار به وقت هاي اضافه كشيده 
شود. در وقت هاي اضافه نيز الساندرو ماتري، گل پيروزي بخش را به ثمر 
رساند و يوونتوس را قهرمان كرد.  ماسيميانو آلگري، سرمربي يوونتوس 
پس از پيروزي دو بر يك مقابل لاتزيو، عنوان كرد كه حالا زمان كس��ب 
جام سوم تيمش فرا رسيده است. سرمربي ايتاليايي در مصاحبه با روزنامه 
»راي اسپورت« گفت: » لاتزيو خيلي خوب بازي كرد. فينال زيبايي تماشا 
كرديم و مي دانستيم كه نسبت به بازي هاي سري آ تفاوت خواهد داشت. 
هم ما خوب كار كرديم هم آنها. كمي بدشانس بودند كه دو بار توپشان به 
تيرك خورد و ما هم روي يك گلمان خوش شانس بوديم. فوتبال از اتفاقات 
تشكيل شده. پيش از اينكه آنها توپ را به تيرك بزنند، دو يا سه موقعيت 
بسيار خوب داشتيم. بايد بگويم كه كسب اسكودتو و كوپا ايتاليا كار آساني 

نبوده و حالا براي سومين جام تلاش مي كنيم.«
پيولي سرمربي لاتزيو هم در مصاحبه با اين روزنامه گفت: »بازي متعادلي 
بود كه هر دو تيم تمام تلاش ش��ان را براي پيروزي انج��ام دادند. البته 
براي كسب پيروزي به شانس نياز داريد كه ما نداشتيم. شايسته چنين 
نتيجه اي بوديم ولي با توجه به ارزش و قدرت حريفمان، تنها مي توانم 
از بازيكنانم تمجيد كنم. متأسفانه، در فينال، درد باخت وجود دارد. اين 
فوتبال است و براساس اتفاقات شكل گرفته و يووه بهترين استفاده را از 
موقعيت هايش انجام داد. بازيكنان من نيز با كيفيت و شخصيت ظاهر 
شدند. حالا بايد ريكاوري كنيم و ادامه دهيم زيرا ديدار ما در فينال كوپا 

ايتاليا به پايان رسيده ولي هنوز فصل برايمان تمام نشده است.«
------------------------------------------------------------- 

چشمان خيس ستاره پس از خداحافظي
ژاوي را ديگر با پيراهن بارس��ا نخواهيم ديد. بازيكني كه از كودكي در 
لاماسيا رشد يافت و به يك افسانه در اين باشگاه مبدل شد. ژاوي اولين 
بار به تصميم فان خال براي تيم اول بارسلونا به ميدان رفت و در دوران 
مربيگري انريكه، از اين تيم خداحافظي خواهد كرد. هافبك 35 ساله 
كاتالان ها كه از سن 11 سالگي در باشگاه بارسلونا بوده روز پنج شنبه با 
حضور در كنفرانس خبري جدايي اش از اين تيم را در پايان فصل جاري 

به طور رسمي اعلام كرد. وي راهي السد قطر خواهد شد. 
اين حرف ها آغاز كنفرانس خبري ژاوي بود: »قبل از اينكه سؤالي مطرح 
كنيد، مي خواهم اعلام كنم كه در پايان فصل از بارس��لونا جدا خواهم 
شد. اين يك تصميم آسان نبود. با همفكري خانواده ام چنين تصميمي 
را گرفتم. زمان رفتن رسيده و نياز به تغيير فضا دارم. پيشنهاد جذابي از 
سوي السد دريافت كردم كه دورنماي خوبي دارد. قرارداد دو ساله اي با 
اين باشگاه امضا خواهم كرد. براي اين منظور، پيشنهاد تمديد قرارداد 
بارسلونا را رد كردم ولي اطمينان دارم كه روزي در يك پست ديگر، بار 
ديگر به باشگاه محبوبم باز مي گردم.« بعد هم چشمانش خيس شد و 
چشم همه خبرنگاران را هم خيس كرد.  ژاوي كه تاكنون بيش از 750 
بازي در رقابت هاي مختلف براي كاتالان ها انجام داده، عناوين زيادي را 
با بارسلونا كسب كرده كه از آن جمله مي توان به هشت عنوان قهرماني 
لاليگا و سه قهرماني در ليگ قهرمانان اروپا اشاره كرد. او تاكنون 23 جام 
را با بارسلونا و تيم ملي اسپانيا به دست آورده است و اگر بتواند قهرماني در 
جام حذفي و ليگ قهرمانان اروپا را در فصل جاري به دست بياورد، ركورد 
تعداد جام ختنو، ستاره سابق رئال مادريد را پشت سرخواهد گذاشت و به 

پرافتخارترين بازيكن تاريخ فوتبال اسپانيا تبديل خواهد شد. 
يكي از بازيكناني كه خاطره بسياري با ژاوي دارد و از بازي كردن در كنار 
او لذت برد، اينيستا است كه زوج بسيار خوبي را با هم در ميانه ميدان 
تشكيل دادند. اينيستا بعد از خداحافظي ژاوي از آبي- اناري ها در صفحه 
اجتماعي خود در توييتر نوشت: »براي من افتخار بسيار بزرگي بود كه 

سال ها در كنار شما بازي كردم. ژاوي، تو هيچ گاه تمام نمي شوي.«

درس�ت همانط�ور ك�ه تص�ور مي ش�د انكار 
خودروسازان براي حضور در مزايده سرخابي ها 
به نوعي در وضعيت با دست پس زدن و با پا پيش 
كشيدن« بود، آنها در واقع قصد ارزيابي موقعيت 
را داشتند و وقتي ديدند اوضاع آنقدرها هم كه 
تصور مي كردند بد نيس�ت، پا پيش گذاشتند 
و به احتمال فراوان هم برن�ده خواهند بود. به 
اين ترتيب س�رخابي ها زير برن�د پرايد و پژو 
405خواهن�د رف�ت، برندهاي�ي كه نامش�ان 
همراه ب�ا تصادف و آتش س�وزي بوده اس�ت! 
تكليف استقلال كه مش��خص است. تنها خريدار 
اين تيم ايران خودروس��ت و وقتي رقيبي در كار 
نباشد، مزايده اي هم وجود ندارد. اما در خصوص 
پرس��پوليس كار كمي گير دارد. پرس��پوليس را 
فقط سايپا نيست كه مي خواهد. خريداران قبلي 
را كه براي مطرح كردن خود در رسانه ها پا به اين 
ميدان گذاشته بودند، اگر كنار بگذاريم، هدايتي 
همچنان يك پاي ماجراست. او ظاهراً مشكلاتش 
را هم رفع و رجوع كرده اما هنوز مشخص نيست 
صلاحيتش ثابت مي شود يا باز هم رد خواهد شد. 
هرچند كه گفته مي شود با توجه به اينكه يك مرتبه 
صلاحيت استيل آذين رد شده، شانس سايپا براي 

پيروزي در مزايده بيشتر است. خصوصاً كه سازمان 
خصوصي س��ازي هم اعلام كرده كه قيمت بالاتر 
خيلي ملاك نيست وقتي پاي صلاحيت در ميان 
باشد و در اين خصوص استيل آذين كه يك مرتبه 

رد صلاحيت شده يك پوئن منفي دارد. 
از س��وي ديگر وقتي محمدعلي پورمختار، رئيس 
كميسيون اصل 90 مجلس مي گويد كه سايپا و ايران 
خودرو منع قانوني براي خريد استقلال و پرسپوليس 
ندارند، يعني يك خبرهايي در ميان اس��ت: »ايراد 
قانوني و ابهامي در خريداري اين دو باشگاه توسط 
س��ايپا و ايران خودرو وجود ندارد و اين دو شركت 
خودروس��از مي توانند به عنوان ش��خص حقوقي 
دو باش��گاه را خريداري كنند. البته اين دو شركت 
خودروساز در حالي پيشنهاد 329 و 290 ميليارد 
را براي خريداري پرسپوليس و استقلال داده اند كه 
همواره از عدم كمك هاي بانكي، نداشتن كمك هاي 
مال��ي و زيان دهي و حت��ي اعلام ورشكس��تگي با 
قيمت هاي فعل��ي خودرو گلاي��ه مي كنند كه اين 
رقم ها با حرف هايشان در تعارض است. قطعاً در زمان 
رسيدگي به صلاحيت آنها براي خريد دو باشگاه و 

بحث هاي مالي شان با دقت رسيدگي مي شود.«
پاك��ت ش��ركت كنندگان در مزايده چه��ارم كه 

باز ش��د، نام خودروس��ازان نيز در بين نفراتي كه 
خواهان خريد س��رخابي هاي پايتخ��ت بودند به 
چش��م مي خورد. همان خودروس��ازاني كه چند 
روز قبل، در خواس��ت افزايش قيمت خودروهاي 
خود در سال جديد)94( را به شوراي رقابت داده 
بودند و مدعي شده بودند كه دخل و خرجشان با 
هم نمي خواند. آنها در حالي منتظر تصويب افزايش 
قيمت خودروهاي خود هستند كه بدهي شان به 
قطعه سازان نيز از ديگر معضلاتشان است كه سر 
به فلك گذاشته اس��ت. در حالي كه بدهي 4500 
ميليارد توماني آنها به قطعه سازان هنوز پرداخت 
نشده، خودروسازان را در صف خريد پرسپوليس و 
استقلال مي بينيم. دو تيمي كه در آرزوي خصوصي 
شدن بودند اما گويا تنها قرار است نام وزارتخانه اي 
كه قرار است آنها را زير پر و بال خود بگيرد تغيير 
مي كند و همچنان خبري از خصوصي سازي نيست، 
چراكه خودروس��ازان را اگر تم��ام و كمال دولتي 
حساب نكنيم، نيمه دولتي هستند و هيچ ارتباطي با 
خصوصي سازي ندارند، اما گويا سنبه پرزوري دارند 
كه به نام خصوصي سازي دندان براي سرخابي هاي 

محبوب پايتخت تيز كرده اند.
مجلس��ي ها هم نتوانس��ته اند ورود خودروسازان 

به مزايده س��رخابي ها را هضم كنند، به طوري كه 
كار به جلسه محمدرضا نعمت زاده، وزير صنعت، 
معدن و تجارت در مجلس ش��وراي اس��لامي نيز 
كشيده ش��د و نمايندگان مجلس از او دليل ورود 
خودروس��ازان به مزايده جنجالي پرس��پوليس و 
استقلال را خواستار شدند. او البته در دفاع تمام قد 
از خودروسازان، اين كار را يك اقدام مثبت دانست 
و البته نتوانست نمايندگان مجلس را در اين رابطه 
قانع كند. نمايندگان م��ردم در خانه ملت معتقد 
هستند خودروس��ازان مش��كلات مالي دارند، به 
طوري كه يكي از خودروس��ازان بودجه امسالش 
را با 1200 ميليارد تومان زيان انباشته بسته است 
و حال با اين وضع، مي خواهد 300 ميليارد تومان 
خريد كند و علاوه بر آن، 100 ميليارد تومان هم 
براي هزينه هاي جاري باشگاه بپردازد. حرفي كه 
پر بي راه هم نيست. روح الله عباسپور، سخنگوي 
كميس��يون صنايع و معادن مجلس معتقد است 
ورود نيمه دولتي ها به اين مزايده منطقي نيست، 
چراكه خودروسازان هر چقدر كمبود منابع داشته 
باشند، دستشان را در جيب مردم مي كنند. حال 

آنكه اجباري در تحميل اين هزينه به آنها نيست.
از طرفي خودروس��ازان امتحان خود را در تيم داري 
پس داده اند. پيكان امسال با هزينه هاي هنگفتي كه 
كرد و با جذب نفرات نامي ليگ شعار قهرماني مي داد 
اما نتيجه كار چيزي جز سقوط به دست يك نبود. 
سايپا هم كه تكليفش روشن است، بعد از قهرماني با 
دايي در ادامه حضور لورانت، جايگاهي بهتر از ميانه 
جدول نداشته است. آن هم در شرايطي كه سختي ها 
و فشاري را كه  پرس��پوليس تحمل مي كند تجربه 
نكرده اس��ت. با اين حال عابديني مي گويد: »طبق 
اطلاع من وزير ورزش هم به اين نتيجه رس��يده كه 
پرسپوليس به بخش خصوصي واگذار شود. البته از 
نظر دو وزير ديگر عضو هيئت واگذاري خبر ندارم اما 
وقتي وزير ورزش موافق باشد بعيد است دو وزير ديگر 
با اين انتقال مخالفت كنند. از سويي ديگر اما شنيده ام 
كه يكي از مسئولان نامه اي براي واگذاري پرسپوليس 
و استقلال به خودروسازان نوشته كه اين نامه معنايش 
دور زدن قانون است و بعيد است پرسپوليس به سايپا 

داده شود زيرا قانون دور زده مي شود.«
در هر ص��ورت طي ام��روز و فردا قرار اس��ت برنده 
مزايده ها و البته مالكان جديد سرخابي هاي پايتخت 
معرفي شوند. مالكاني كه خادم تاكيد دارد انتخابشان 
ربطي به وزارت ورزش ندارد: »تشخيص فرد يا شركت 
داراي صلاحيت خريد و مالكيت دو باشگاه استقلال و 
پرسپوليس براساس تصميمات گرفته شده برآمده از 
شوراي واگذاري است و هرگونه دخالت وزارت ورزش 

و جوانان در اين زمينه برآمده از شايعات است.« 
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برگزاري اجلاس هيئت اجرايي ش��وراي 
المپيك آس��يا در تهران اتف��اق بزرگ و 
ارزشمندي بود كه مي تواند دستاوردهاي 
زيادي براي ورزش كش��ورمان در آينده 
نزديك داشته باشد. حضور اعضاي هيئت 
اجرايي ش��وراي المپيك آسيا سبب شد 
تا ديداره��اي خوبي بي��ن رئيس كميته 
ملي المپيك با اعضاي برجس��ته شوراي 
المپيك و به خصوص شيخ احمد به عنوان 
رئيس شوراي المپيك آسيا صورت بگيرد. 
شيخ احمد رئيس آنوك و هيئت اجرايي كميته بين المللي المپيك و 
شوراي المپيك آسيا است، آنوك ارگاني قوي است و آن چيزي كه در 
IOC مطرح و تصويب مي شود بايد از اين كانال عبور كند. مانند تغيير 

اساسنامه اضافه، حذف شدن رشته ها و كسب كرسي هاي مختلف. 
همچنين حضور مقامات بلندپايه در ايران خود به خود نظرات را نسبت 
به كشورمان عوض مي كند. اجلاس OCA سبب ش��د تا  اعضاي آن از 
نزديك با اهداف ورزشي ما آشنا  شوند و در اين ملاقات هايي كه انجام شد، 
مواردي نيز درباره ورزش ما مطرح ش��د. هر نشست بين المللي نظرها را 
نسبت به كشور ميزبان تغيير مي دهد. يكسري امكاناتي كه ارائه مي دهيم 
باعث مي شود با فرهنگ ما آشنايي پيدا كنند و ذهنيتي كه نسبت به ايران 
دارند عوض شود. به همين دليل اولين دستاورد آن مي تواند برداشته شدن 
موانعي باشد كه برخي ها از خارج از كشور در ميادين بين المللي جلوي پاي 
ورزش ايران مي گذارند. به هر حال در رقابت هاي جهاني، آسيايي و المپيك 
برخي وقت ها به بهانه هاي واهي عليه ورزش كش��ورمان جوسازي هايي 
صورت مي گيرد كه واقعيت ندارد. اعضاي هيئت اجرايي شوراي المپيك 
آسيا با سفر به تهران و فضاي خوب و امني كه مشاهده مي كنند، به خوبي 

به غلط بودن جوسازي ها عليه ورزش كشورمان پي مي برند. 
 يكي ديگر از دستاوردها موضوع كسب كرسي هاي بين المللي است كه 
ورزش كشور در سال هاي اخير از نداشتن آن ضربه خورده و به خاطر آن 
حق ورزشكاران ايراني ضايع شده است. با ارتباطاتي كه با حضور هيئت 
اجرايي شوراي المپيك آسيا در تهران صورت گرفته مي توان به كسب 
كرسي در مراكز تصميم گيري ورزش آسيا و دنيا اميدوار بود. البته براي 
كسب كرسي، بايد چند فاكتور وجود داشته باشد. افراد تعيين كننده 
ابتدا بايد با ورزش ايران، اهداف و افراد ورزشي آشنايي پيدا كنند. اين 
ارتباط هم نمي تواند يك طرفه باشد بلكه بايد رفت و آمد وجود داشته 

باشد تا لابي هاي خاصي را كه در دنيا وجود دارد، انجام دهند. 

شيخ احمد و خليج هميشه فارس
»خليج ف��ارس« نامي ك��ه خيلي ها ب��راي تغييرش ت��لاش مي كنند. 
شيخ نشين هاي همس��ايه حاضرند براي رس��يدن به اين آرزوي دست 
نيافتني حتي  از چاه هاي نفت خود بگذرند، اما حرفشان به كرسي بنشيند. 
اما توهم فانتزي اعراب هرگز به واقعيت تبديل نخواهد شد. شيخ احمد چند 
روزي را مهمان كشورمان بود. رئيس كويتي در يكي از ملاقات هايش به 
دفتر وزير ورزش رفت. تصاوير او در حالي كه كنار نقشه كشور پرافتخارمان 
و نام خليج هميشه فارس نشسته بود حرف هاي زيادي را در خود داشت. 
عكس هاي منتشر شده از شيخ كويتي يادآور اين واقعيت است كه »اين 

خليج فارس بوده، فارس هست و فارس هم خواهد ماند.«
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استخر 9 دي تأييد شد
دو عضو ارش��د فدراس��يون جهاني ش��نا، ش��يرجه و واترپلو با حضور 
در مجموعه ورزشي ش��هيد شيرودي اس��تخر 9 دي را براي ميزباني 

رقابت هاي توسعه جهاني واترپلو تأييد كردند.
-------------------------------------------------------------

فيگو از انتخابات فيفا كنار كشيد
لوئيز فيگو ستاره س��ابق پرتغال از ش��ركت در انتخابات رياست فيفا 
انصراف داد. فيگو عدم شفافيت و نبود دموكراسي در اين انتخابات را از 

دلايل اصلي انصراف خود عنوان كرد.
-------------------------------------------------------------

مورينيو و آزارد بهترين هاي جزيره
خوزه مورينيو سرمربي پرتغالي و ادين آزارد هافبك بلژيكي چلسي از 
سوي كمپاني باركليس، اسپانسر رسمي مسابقات ليگ برتر به عنوان 

بهترين مربي و بهترين بازيكن فصل گذشته انتخاب شدند.
-------------------------------------------------------------

امروز بسكتبال رئيس خود را مي شناسد
مجمع انتخاباتي فدراس��يون بس��كتبال صبح امروز در آكادمي ملي 
المپيك برگزار مي ش��ود. در اين مجمع 16 نفر براي به دست گرفتن 
رياس��ت اين فدراس��يون با هم رقابت مي كنند. نصراله معيني و امير 

خوش خبر پيش از اين انصراف داده اند.
-------------------------------------------------------------

بمب 50 كيلويي در ويمبلي
يك بمب 50 كيلوگرمي جا مان��ده از حملات هوايي نازي ها در جنگ 
جهاني دوم ديروز در ورزشگاه ويمبلي لندن كشف شد. ارتش انگلستان 
بلافاصله براي خنثي سازي اين بمب كه به گفته سخنگوي اين ارتش 

بسيار فعال و خطرناك بود، وارد عمل شد.
-------------------------------------------------------------

چهارمين سالگرد حجازي برگزار شد
چهارمين سالگرد درگذشت، دروازه بان محبوب استقلال و مربي بزرگ 
اين تيم با حضور اهالي فوتبال و بزرگان دو باشگاه پرسپوليس و استقلال 

ديروز جمعه در قطعه نام آوران بهشت زهرا)س( برگزار شد.

  چـهـره ها / فريدون حسن

88498432سرويس ورزشي

دنيا حيدري
  گزارش

سرخابي ها زير برند پژو 405 و پرايد!
سايپا و ايران خودرو در آستانه مالكيت پرسپوليس و استقلال

در عربستان تاكتيك خاصي داريم
بازي خ��وب نفت ته��ران براب��ر الاهلي 
عربستان و پيروزي يك بر صفر شاگردان 
منصوريان همه را اميدوار كرده است. حالا 
همه چشم انتظار بازي برگشت دو تيم در 
عربستان هس��تند. عليرضا منصوريان 
با تمجيد از زحمات ش��اگردانش در اين 
ديدار مي گويد: »به طور حتم در عربستان برنامه تاكتيكي خاصي 
داريم كه از اين يك گل بازي رفت دفاع كنيم. 90 دقيقه برگشت 
را بايد همان نفت سختكوش��ي باشيم كه مي شناس��يد. در اين 
هفته طوري برنامه ريزي مي كنيم كه با چهار يا پنج تغيير به بازي 
برگش��ت برويم تا تيم را براي فينال جام حذفي هم حفظ كنيم، 
اميدوارم الاهلي در رياض روبه جلو و هجومي بازي كند تا ما بتوانيم 

با استفاده از تاكتيك مورد نظرمان موفق شويم.«

سرمربي موقت تيم ملي فوتسال نمي شوم
با قطعي شدن جدايي خسوس از تيم ملي 
فوتس��ال همه منتظر معرفي س��رمربي 
تيم ملي بودند اما كمتر كس��ي فكرش را 
مي كرد كه از ميان تمام گزينه ها نام وحيد 
شمسايي به عنوان سرمربي موقت تيم ملي 
به ميان آيد. شمس��ايي در اين خصوص 
مي گويد: »در صحبتي كه با افتخاري انجام دادم قرار بر اين شد كه 
اگر خسوس به تيم ملي بازنگردد من تيم ملي را براي تورنمنت پرتغال 
آماده كنم، با صراحت هم گفتم تا زماني كه كلمه سرمربي موقت 
روي اسم من باشد در تيم ملي سمتي ندارم. من بازيكن و مربي تيم 
تأسيسات دريايي هستم و براي حضور در تيم ملي موافقت مديران 
باشگاه لازم است اگر بتوانم در جام باشگاه هاي آسيا قهرماني را به 

دست آورم پرش بزرگي براي موفقيت در تيم ملي انجام داده ام.«

پاسخ منفي واليبال به درخواست پروجا
س��رمربي تيم ملي واليبال كش��ورمان 
خواهان جديدي پيدا كرده اس��ت. اين 
خبري بود ك��ه چهارش��نبه بعدازظهر 
روي خروجي برخي خبرگزاري ها قرار 
گرفت؛ خبري كه بلافاصل��ه با واكنش 
فدراس��يون واليبال روبه رو شد. باشگاه 
پروجاي ايتاليا بعد از جدايي كواچ نتوانس��ته جانشين مناسبي 
براي او پيدا كند بنابراين مجدداً با سرمربي تيم ملي ايران تماس 
گرفته و از او خواسته  تا به پروجا برگردد. هرچند كه كواچ هنوز 
پاسخي به اين درخواست نداده است اما محمدرضا داورزني رئيس 
فدراسيون واليبال در صحبت هايي عنوان كرد: »فعاليت كواچ به 
طور همزمان در تيم ملي ايران و يك باش��گاه خارجي را به هيچ 

عنوان نمي پذيريم.« 

شايسته قهرماني بوديم
پ��س از كس��ب مقام س��ومي تيم 
پتروش��يمي بن��در ام��ام در ليگ 
حرفه اي بسكتبال، مهران حاتمي 
س��رمربي تيم گفت: »بازيكنان و 
مجموع��ه تيم و مديريت باش��گاه 
تمام تلاش خود را براي كسب مقام 
قهرماني كردند، اما در ورزش همه 
چيز قابل پيش بيني نيست. امسال اين تيم براي قهرماني بسته 

شده بود و لياقت كسب اين عنوان را نيز داشت.«

برگزاري ليگ جهاني كشتي در ايران 
رئيس فدراسيون كشتي از احتمال 
برگزاري ليگ جهاني كشتي در ايران 
خبر داد. رس��ول خادم، در حاشيه 
برگ��زاري رقابت ه��اي لي��گ برتر 
كش��تي در كرج گفت: » بايد فضا را 
براي ديده شدن ورزشكاران جوان و 
استعدادهاي جديد كشتي كشور باز 
كرد. تلاش مي كنيم در مرحله دوم تعدادي از ملي پوشان نيز حضور 

پيدا كنند تا همه از سطح برگزاري اين مسابقات راضي باشند.«

ياد پهلوان سليماني گرامي داشته شد 
مراس��م اولين س��الگرد درگذشت 
عليرضا سليماني در كرج برگزار شد. 
در اين آيين كه تعدادي از مسئولان 
و پيشكسوتان ورزش كشتي حضور 
داش��تند، ياد و خاطره اين قهرمان 
كش��تي ايران گرامي داش��ته شد. 
مرحوم عليرضا س��ليماني قهرمان 
سنگين وزن كشتي جهان 31 ارديبهشت ماه سال 1393 در سن 

59 سالگي به علت بيماري قلبي به ديار باقي شتافت.

شيوا نوروزي

بهرام افشارزاده

رئيس كميته اطلاعات و آمار 
شوراي المپيك آسيا

مراسم اختتاميه دومين جشنواره فرهنگي ورزشي ثارالله با حضور 
جمعي از فرماندهان و نمايندگان و وزير ورزش برگزار شد. در اين 
مراسم وزير ورزش با اشاره به اينكه نيروهاي مسلح مي توانند در 
ورزش كشور تأثيرگذار باشند گفت: ضرورت توجه به ورزش در 
نيروهاي مس��لح يك امر بس��يار لازم و ضروري است و نيروهاي 

مسلح همواره بايد فعاليت جسمي داش��ته باشند و اين موضوع 
بايد به عنوان يكي از مهم ترين برنامه ها و در واقع در بطن برنامه ها 
قرار گيرد. خوشبختانه بسيج مدت هاست كه فعاليت هاي ورزشي 
خوبي در بخش مسابقات فرهنگي ورزش��ي دارد و همه اينها در 

بهبود فضاي عمومي ورزش كشور تأثيرگذار است.

 گودرزي: 
نيروهاي مسلح 
مي توانند در ورزش 
تأثيرگذار باشند 

حميدرضا نيك عهد | جوان

شصت و ششمين نشست هيئت اجرايي شوراي المپيك آسيا پنج شنبه در تهران با حضور 
شيخ احمد رئيس شوراي المپيك آسيا برگزار شد. ش��يخ احمد در حاشيه اين اجلاس 

نشست هايي جداگانه با گودرزي وزير ورزش و هاشمي رئيس كميته المپيك هم 
برگزار كرد كه در اين نشست ها درباره حضور بانوان در بازي هاي آسيايي، المپيك، 

امكانات ورزشي ايران و استحقاق ايران در دريافت كرسي صحبت شد. 
 هاشمي رئيس كميته المپيك در نشست با شيخ احمد رئيس شوراي المپيك 
آسيا درباره كرس��ي دادن مجامع بين المللي به ايران گفت: با توجه به اينكه 
شيخ احمد رئيس شوراي المپيك آس��يا، رئيس آنوك و مهره تأثيرگذار در 
كميته بين المللي المپيك هس��ت و هميش��ه نگاه ويژه اي به ورزش كشور 
اسلامي ايران داش��ته درخواس��ت داريم تا در گرفتن پست هاي كليدي و 
كيفي تاثيرگذار حمايت هاي لازم را از ما داش��ته باشد. ما اين درخواست 
را قبلًا در اينچئون هم داشتيم و او هم قول داد تا حمايت ويژه اي داشته 

باشد.  شيخ احمد فهد آل صباح، رئيس شوراي المپيك آسيا گفت: ايران به عنوان يك 
كشور قوي در ورزش قاره آسيا مستحق دريافت كرسي هاي بيشتر، مهم و اثرگذارتر 
است و تمام توانم را مي گذارم تا ايران بتواند بهترين كرسي ها را در مجامع بين المللي 
به دست آورد. خوشحالم كه با تلاش هاي مسئولان ورزش ايران در اجلاسي 
بسيار وسيعي شركت كرده ايم و از اين بابت بسيار خرسندم.  شيخ احمد در 
خصوص حمايت شوراي المپيك آسيا درباره حجاب گفت: در اين خصوص 
بايد بگويم كه پس از 22 سال بسيار خوش��حال هستم كه فعاليت بانوان با 
حجاب در بازي هاي آسيايي، المپيك، تابس��تاني و زمستاني را مي بينم. نه 
تنها حضور آنها بلكه كسب مدال نيز بسيار ارزشمند است. ورزش بانوان در 
كشورهاي اسلامي و به خصوص ايران پيشرفت خوب و مباركي داشته و ما 
نيز در تلاش هستيم كه مشكل حضور با حجاب ورزشكاران زن ايراني و 

مسلمان، در ورزش هايي كه حضور دارند حل شود. 
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